
Zápis ze zasedáńı SKAS MFF UK dne 3. prosince 2012

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Kristýna Kuncová, Jakub Michálek, Petr Pošta, Tomáš Roskovec (20:00),
Jǐŕı Šejnoha

Hosté: Petr Lasák, Marek Nečada, Tomáš Masař́ık, Mirko Rokyta

Omluveni: Jakub Buĺın, Karel Kolář

Program zasedáńı

1. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı

2. 6 k 60

3. Žádost o stažeńı plakátu k minulým volbám do SKAS MFF UK

4. Rozpočet SKAS

5. Vyjádřeńı k dotazu edičńı komise AS UK

6. Anketa

7. Různé

Zasedáńı SKAS začalo v 19:34 a bylo ukončeno ve 22:13.

0. Schváleńı programu

J. Michálek navrhl dodatečný bod programu Vyjádřeńı k dotazu edičńı komise AS UK před bod Anketa.

Program zasedáńı byl s provedenou změnou schválen tichým souhlasem.

1. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı

Schvalováńı zápisu z 1.10.2012.

Hlasováńı: 4-0-2

Schvalováńı zápisu ze 7.11.2012.

Hlasováńı: 2-0-4 (zápis nebyl schválen)

Proběhla diskuse k zápisu ze 14.11.2012. T. Roskovec uvedl, že o materiály k rozpočtu Spolku Matfyzák požádal
proto, aby se bylo o co opř́ıt během zasedáńı, na kterém se mělo rozhodnout o př́ıspěvku SKAS Spolku. Dle
jeho vyjádřeńı byly předložené materiály napřed nazvány orientačńımi, ale jejich charakter se výrazně měnil v
samotném pr̊uběhu zasedáńı. P. Pošta namı́tl, že změna charakteru materiál̊u byla vynucena prob́ıhaj́ıćı diskuśı.
J. Šejnoha též namı́tl, že SKAS sám si musel vyjasnit, na které akce Spolku chce přisṕıvat. T. Roskovec odvětil,
že SKAS si vyžádal podklady i proto, že jde o dvě třetiny jeho vlastńıho rozpočtu. Uvedl také, že chtěl p̊uvodně
vidět rozpočet plesu MFF UK kv̊uli porovnáńı s jinými podobnými akcemi. Konečné rozhodnut́ı poskytnout
př́ıspěvek na ples pak neńı opřeno o ṕısemný a dohledatelný dokument. Krátce také komentoval sv̊uj požadavek
na existenci smlouvy mezi SKAS MFF UK a Spolkem Matfyzák. Vyjádřil také přáńı na zmı́nku v zápise ohledně
faktu, že Spolek se svými sponzory smlouvy o spolupráci běžně uzav́ırá, ale smlouvu se SKAS uzavř́ıt nechce a
t́ım, dle T. Roskovce, stav́ı SKAS do horš́ı pozice, což T. Roskovci rovněž vad́ı. T. Bártlová k tomu tlumočila
stanovisko tajemńıka fakulty, dle kterého smlouva mezi oběma subjekty neńı nutná. T. Roskovec také zmı́nil
fakt, že Spolek Matfyzák žádá o př́ıspěvek v́ıce orgán̊u fakulty nezávisle, aniž by o tom SKAS informoval.

2. 6 k 60

V rámci diskuse J. Šejnoha shrnul potřebné organizačńı kroky k zajǐstěńı akce.

• informačńı email o akci

• občerstveńı
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• plakát

• časový harmonogram akce, pořad́ı pozvaných host̊u

3. Žádost o stažeńı plakátu k minulým volbám do SKAS MFF UK

J. Šejnoha uvedl, že za sebe by raději plakát uchoval. Na druhou stranu uvedl, že plakát by mOHL být stažitelný
alespoň u těch, kteř́ı u voleb neuspěli. U senátor̊u, kteř́ı aktivně vykonávali svoji funkci, by tato možnost být
neměla.

J. Michálek uvedl, že každý, kdo kandiduje na veřejnou funkci, zároveň souhlaśı s t́ım, že na volebńı plakáty a
podobné materiály se nevztahuje ochrana soukromı́.

T. Bártlová uvedla, že principiálně souhlaśı s J. Šejnohou, ale neńı si jista, jak v takovém př́ıpadě naložit se
žádostmi senátor̊u, kteř́ı kdysi svou funkci vykonávali a již nevykonávaj́ı.

J. Šejnoha dodal, že J. Michálek uvedl právńı pohled, zbytek je dle jeho názoru etický problém.

P. Pošta uvedl, že je pro stažeńı plakátu a formulaci usneseńı týkaj́ıćı se pouze tohoto konkrétńıho př́ıpadu.

T. Roskovec uvedl, že jmenovaný nezastává žádnou funkci a nevid́ı d̊uvod, proč nevyhovět.

J. Michálek uvedl, že na kandidáty do funkćı, např. soudńı čekatele, se nahĺıž́ı stejně jako na lidi, kteř́ı tuto
funkci vykonávaj́ı. Nelze se tedy podle něj žádným zp̊usobem domáhat stažeńı.

T. Roskovec uvedl, že nebude žádným zp̊usobem znevýhodněn oproti kandidát̊um, jejichž volebńı plakáty již
na webu nejsou nebo je nelze dohledat, nebot’ v tomto ohledu neexistovala žádná ustálená praxe.

Usneseńı: SKAS MFF UK se rozhodl předložené žádosti vyhovět.

Protinávrh: SKAS MFF UK se rozhodl předložené žádost zamı́tnout.

Hlasováńı o protinávrhu: 1-3-2.

Hlasováńı o návrhu: 4-1-1.

4. Rozpočet SKAS

T. Roskovec požádal o orientačńı hlasováńı o současné struktuře rozpočtu. Uvedl, že neńı spokojen s t́ım, že o
většině rozpočtu nyńı SKAS fakticky nerozhoduje a zároveň supluje činnosti, které by dle jeho názoru měly být
vykonávány jinými orgány fakulty.

T. Roskovec zároveň zmı́nil, že by byl rád, aby SKAS požádal o nějaké prostředky na stipendia, aby bylo možno
alespoň symbolicky odměnit všechny, kteř́ı pro SKAS vykonávaj́ı nějakou činnost výrazně nad rámec svých
povinnost́ı senátora či jde o exterńı spolupracovńıky SKAS. Mezi tyto činnosti zařadil např́ıklad informováńı
student̊u formou webu a nástěnek, správa webu, jednatelstv́ı a vedneńı zápis̊u.

Rád by také sńıžil celkový rozpočet na částku nutnou čistě pro zajǐstěńı chodu SKAS MFF UK.

M. Rokyta uvedl, že zjist́ı, zda by bylo možné stanovit SKAS rozpočtový rámec, např. v základu kolem 50 000,-
Kč, s t́ım, že by se posléze daľśı prostředky alokovaly dle potřeby do určitého stanoveného limitu.

Proběhlo orientačńı hlasováńı o vhodnosti současné podoby rozpočtu se závěrem, že současnou podobu rozpočtu
tři členové SKAS nepovažuj́ı za vyhovuj́ıćı, nikdo za vyhovuj́ıćı a tři členové se zdrželi hlasováńı.

Proběhla krátká diskuse o rozsahu rozpočtu. Proběholo orientačńı hlasováńı o sńıžeńı rozpočtu za diskutovaných
podmı́nek, se kterým 4 členové SKAS vyslovili souhlas, nikdo nebyl proti a 1 člen se zdržel hlasováńı.

Usneseńı: SKAS MFF UK pověřuje T. BártLovou o jednáńı ohledně změny struktury rozpočtu
SKAS.

Hlasováńı: 4-0-2.

5. Vyjádřeńı k dotazu edičńı komise AS UK

J. Michálek uvedl problematiku zaměstnaneckých děl (dle par. 58 autorského zákona). Má-li zaměstnanec ve
smlouvě ustanoveńı, že vytvář́ı zaměstnanecké d́ılo (např. vytvář́ı přednášku), je majitelem jeho zaměstnavatel,
jehož jménem jedná v př́ıpadě fakulty děkan. J. Michálek informoval, že u některých typ̊u zaměstnaneckých
děl proběhla diskuse na univerzitńı úrovni, že by měla z̊ustat v gesci fakulty, u jiných (např. wikiskript) je to
problematičtěǰśı.

J. Michálek krátce shrnul stav ohledně jednáńı o dokumentu týkaj́ıćıho se nové edičńı politiky UK.
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Edičńı komisi UK bude předložena studentská rešerše, jak vypadá situace se studijńımi materiály na MFF UK
z pohledu student̊u.

K. Kuncová poznamenala, že v dokumentu chyb́ı závěry ohledně materiálu poskytovaných cvič́ıćımi, a sĺıbila
do pátku 7.12.2012 doplnit materiál za matematiku. J. Šejnoha krátce uvedl specifika týkaj́ıćı se programováńı.

M. Nečada a T. Roskovec vznesli dotaz, zda bude na dokument v̊ubec brán zřetel, když je MFF UK specifický. J.
Michálek uvedl, že má sloužit předevš́ım jako př́ıklad i nestandardńıch metod poskytováńı učebńıch materiál̊u.
M. Nečada souhlasil, že jako konkrétńı př́ıklad jde o dobrý záměr.

Závěrem diskuse bylo konstatováńı, že po zpracováńı připomı́nek bude předložena pracovńı verze, definitivńı
schváleńı dokumentu proběhne v lednu.

6. Anketa

J. Šejnoha uvedl, že pilotńı projekt paṕırové ankety proběhl dobře (alespoň co se týče počtu odevzdaných ĺıstk̊u).

Dále uvedl, jaké jsou současné předpisy upravuj́ıćı anketu. Zmı́nil fakultńı směrnici, která specifikuje otázky
v anketě, specifikuje zodpovědnost studijńıho odděleńı v̊uči anketě a koṕıruje politiku zveřejňováńı 10% + 5
obsaženou v univerzitńım předpisu, který však může být fakultńım předpisem změněn. Uvedl, že tato politika je
nevhodná pro fakulty s velkým počtem předmět̊u při malém počtu student̊u u jednotlivých předmět̊u. FF UK
a PřF UK z toho d̊uvodu přistoupili k daľśım úpravám ankety formou vlastńıch fakultńıch vnitřńıch předpis̊u.

Uvedl, že jednoduché úpravy – specifikováńı podoby ankety (elektronická vs. paṕırová), otázek apod. lze provést
rychle a nejbližš́ı anketa za ZS by již mohla proběhnout podle nové úpravy. Komplexńı úpravy by změny
pravděpodobně odložily na deľśı čas.

Zmı́nil alternativu použ́ıvanou na lékařské fakultě, kdy jde de facto o on-line systém běž́ıćı nepřetržitě, do
kterého lze kdykoliv vkládat připomı́nky k výuce a je na ně také pr̊uběžně odpov́ıdáno.

Zmı́nil, že je d̊uležité, aby studenti viděli odpovědi učitel̊u na své připomı́nky. Zmı́nil v té souvislosti, že na
interpretaci ankety se maj́ı pod́ılet také studenti a garanti programů, což úplně neodpov́ıdá praxi na MFF UK.

T. Roskovec poznamenal, že pokud by se přešlo zcela k paṕırové anketě, bylo by potřeba řešit slovńı připomı́nky.
P. Pošta již předt́ım podotkl, že paṕırová verze při vyplňováńı na posledńı přednášce/cvičeńı/semináři apod. de
facto znamená vyplněńı ankety ještě před zkouškami, což může mı́t nevýhody. T. Roskovec zároveň dodal, že s
pilotńım projektem paṕırové verze ankety přǐsel děkan fakulty a dotázal se, zda SKAS MFF UK má informace,
jaké jsou chystány následuj́ıćı kroky. M. Rokyta uvedl, že děkan J. Kratochv́ıl toto téma otevřel na kolegiu
děkana. Bylo rozhodnuto, že anketa bude spadat pod proděkana pro studijńı záležitosti F. Chmeĺıka. Bylo
též navrženo, aby nyńı v ZS proběhla v elektronické formě z organizačńıch d̊uvod̊u. J. Šejnoha doplnil, že na
př́ıpravě a rozhodováńı o formě ankety by se mělo pod́ılet nejen vedeńı fakulty. Jeho současným ćılem je otevř́ıt
diskusi uvnitř AS MFF UK, zejména na p̊udě Studijńı komise AS.

J. Šejnoha stručně shrnul své zbylé návrhy.

Studentská komora Akademického senátu MFF UK v Praze se usnesla:

Studentská komora vyzývá senátńı Studijńı komisi MFF UK, aby se zabývala koncepćı studentské
ankety, zejména:

• formou ankety (elektronická, paṕırová či online pr̊uběžná)

• formulaćı otázek odpov́ıdaj́ıćım potřebám fakulty, pedagog̊u, student̊u, senátu a garant̊u
studijńıch programů

• zpracováńım a zveřejněńım anketńıch odpověd́ı,

• zveřejněńım interpretace a d̊usledk̊u ankety

• rozš́ı̌reńım ankety na bloky vzděláváńı (např. anketa celkově o jednotlivých stupńıch studia
či absolventská anketa)

Studentská komora se domńıvá, že by:

• současná směrnice děkana č. 5/2005 k prováděńı studentské ankety by měla být zrušena,

• anketa měla obsáhnout všechny předměty i studenty MFF UK a také absolventy,

• výsledky ankety daného předmětu měli být pedagogovi, který jej vyučoval, poskytnuty v
plném rozsahu,
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• výsledky, interpretace a d̊usledky ankety by měly být v přiměřené formě zveřejněny a dis-
kutovány se studenty,

• součást́ı ankety by měly být i subjektivněǰśı otázky, např. př́ınos předmětu pro studenta,

• by se anketa měla rozš́ı̌rit i na komplexněǰśı bloky vzděláváńı (např. anketa o Bc. studiu
a př́ınosu jednotlivých předmět̊u např. i formou jejich vzájemného seřazeńı).

Hlasováńı: 6-0-0.

7. Různé

1. Daľśı termı́n zasedáńı SKAS bude určen elektronickým hlasováńım.

2. P. Krtouš pośılal email se změnami v zákoně. T. Roskovec apeloval na pečlivé přečteńı a zabýváńı se těmito
připomı́nkami.

3. SKAS MFF UK přijal následuj́ıćı usneseńı k návrhu děkana na zř́ızeńı funkce proděkana pro PR a reorganizaci
aktivit spadaj́ıćıch do této oblasti.

Usneseńı: SKAS MFF UK v́ıtá zř́ızeńı funkce proděkana pro public relations.

Hlasováńı: 6-0-0.

Jednáńı bylo ukončeno ve 22:13.

Zapsal: P. Pošta

Zápis byl schválen na zasedáńı SKAS dne 14.1.2013.
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